
ETT SAMHÄLLE I FÖRÄNDRING – Vart är vi på väg? 

Kort sammanfattning av föredrag av Lars Stjernkvist den 29 februari 2024 hos SPF 
Seniorerna S:t Olof. 

Jag är på väg hem. Jag blir stannandes både här och där. Människor som vill prata en 
stund, ställa frågor. Den fråga jag oftast får är: Hur är det att vara pensionär? Jag slutade 
som kommunalråd 2020 (efter 14 år). Man är kommunalråd dygnet runt. Snart började 
hustrun kalla mig kommunalråd, t.o.m. när jag är på Sleipnermatch är jag kommunalråd. 
En annan fråga jag ofta får är: Hur går det med femöresbron? 

Efter pensionen började jag som utredare på Regeringskansliet på halvtid och jag skriver 
litet krönikor. Det handlar om olika åsikter. Känna ansvar att samhället utvecklas åt rätt 
håll. Hur 17 ska vi i framtiden klara välfärden när färre och färre jobbar? Baksidan är att 
det är svårare att hitta personal.  De som nu varslas kommer att behövas i framtiden!! 

Vart är Norrköping på väg?  Ett samhälle i utveckling. Vad är det som gör det? Varför är 
det så viktigt att bygga ut järnvägen? Vanliga spår fick vi OK till men inte höghastighets-
tåg. Det tog ett år för regionen att prata ihop sig. Något som kommer att påverka vårt 
samhälle mycket är Ostlänken. Vi får bättre kommunikationer och framför allt blir det 
mer miljövänligt och bättre tågförbindelser. Ni ska inte tro att Rusta hade etablerat sig 
om inte utbyggnaden av järnvägen varit på gång. 

Lasse är uppvuxen i Motala och bodde där till 21-årsåldern. Han fick ett sommarvikariat 
på tre veckor på Folkbladet under tiden han studerade. Vikariatet blev till två år. Det var 
1981 och det var också slumpen att han kom till Norrköping. 

Kommunalrådet Åke Eklund hade visionen att hela industrilandskapet skulle rivas och 
sedan skulle det byggas nytt. Här skulle nya Norrköping växa fram i industrilandskapet. 
Det fanns ingen som hade råd att köpa och riva och idag känner man respekt för det som 
har varit. En annan orsak att området bevarades var universitetets etablering och det 
behövdes ett nytt konserthus. Idag kan man känna stolthet när man går i området. 

Slumpen är när någon slår den avgörande sparken som gör att Sleipner går upp en 
division. 

Politikens baksida med polisbevakning, hustrun behöver skyddas, någon försöker bryta 
sig in på natten och andra otrevligheter. Jag längtar inte tillbaka säger Lasse. 

Det är skillnad på Linköping och Norrköping. Här i Norrköping kan vi inte flytta en 
busshållplats utan att det bildas en facebook-grupp. Det är engagemanget som driver 
framåt. Den dag man inte bryr sig då är det illa! 

Vi samarbetar med SV.      


